
05/2020

ACTA TELEMÀTICA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE      ﾧ  
DE L'AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 15 DE DESEMBRE DE 2020

De forma telemàtica i  a través  del  servei  de videoconferència LOCALRETMEET, essent les 
dinou hores i onze minuts del dia quinze de desembre de 2020, sota la presidència de l’Il.ltre. Sr. 
Alcalde Josep Lara Tristante, es constitueix el Ple de l'Ajuntament a l'efecte de celebrar sessió 
ordinària en primera convocatòria.

Assisteixen telemàticament a l'acte els Regidors el Sr. Marc Sensada i Rusiñol, la Sra. Àngels 
Arasa i Uriach, el Sr. Antonio Morales i Calderón, el Sr. Ferran Sayes i Jato, la Sra. Olga 
Saus i Marginet i la Sra. Silvia Campoy Curriu. 

Actua  com a  Secretària de la Corporació N’Elizabeth Benítez Vilajuana. 

Comprovat que el quòrum d'assistència acompleix allò que disposa l'article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el  Sr. Alcalde obre la sessió.

Motivació del caràcter telemàtic de la sessió

Atesa la modificació del article 46 de la llei 7/1985 de 2 d’abril de bases del règim local, segons 
disposa la disposició final 2ª del real decret-llei 11/2020 de 31 de març, pel qual s’adopten 
mesures urgents complementàries en l’àmbit social i econòmic per fer front al COVID-19, es 
permet celebrar sessions i adoptar acords a distància per mitjans electrònics i telemàtics quan 
concorrin situacions excepcionals de força major, de greu risc col·lectiu, o catàstrofes públiques 
que  impedeixin  o  dificultin  de  manera  desproporcionada el  normal  funcionament  del  règim 
presencial de les sessions dels òrgans col·legiats de les Entitats Locals.

Entenent que s’escau aquesta situació excepcional a l’apreciar l’excepcionalitat dels moments 
que estem vivint vist el Real Decret  956/2020, de 3 de novembre, pel que es prorroga l’estat 
d’alarma  declarat  pel  Reial  Decret  926/2020,  de  25  d’octubre,  pel  que  es  declara  l’estat  
d’alarma per contenir la propagació d’infeccions causades pel SARS-CoV-2, l’alcalde-president 
de la corporació creu convenient fer ús de les disposicions de l’esmentat article 46.3 i convocar 
aquest  Ple  mitjançant  el  servei  de videoconferència  LOCALRETMEET,  l’ús del  qual  va ser 
aprovat pel decret d’alcaldia 10/2020, de 3 d’abril.

1.- ACORD D’APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DEL PLE ORDINARI DE DATA 
15 DE SETEMBRE DE 2020

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat de l’acta del ple ordinari de  
data 15 de setembre de 2020.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat dels assistents,  amb 4 
vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola, acorda:

Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 15 
de setembre de 2020.
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2.-  PROPOSTA  D’APROVACIÓ  DEL  COMPTE  GENERAL  DE  LA  CORPORACIÓ 
CORRESPONENT A L’EXERCICI 2.019

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació la següent Proposta d’acord:

Atès que els estats i comptes anuals de l’exercici pressupostari 2019 es van sotmetre a informe 
de la Comissió Especial de Comptes, Exposat el Compte General, al públic, en el Butlletí Oficial 
de  la  Província  del  dia  15 de setembre  de  2020,  pel  període  reglamentari,  no  se’n  varen 
formular reclamacions, al·legacions ni observacions.

Atès que s’han complert totes les tramitacions legals que determinen els articles del 208 al 212 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març Text  Refós de  la Llei  reguladora de les 
Hisendes Locals

Aquesta Alcaldia proposa al Ple de la Corporació que s’aprovi la següent: 

PROPOSTA D’ACORD

Primer.- Aprovar definitivament els estats i comptes anuals corresponents a l’exercici 2019, integrats 
pels següents estats bàsics:

- Balanç de Situació.
- Compte de Resultats.
- Liquidació del Pressupost
- Estat demostratiu dels drets a cobrar i  les obligacions a pagar corresponent a exercicis 

tancats
- Estat de Tresoreria
- Balanç de Comprovació
- Estat de modificació de crèdit
- Estat de romanent de tresoreria
- Estat de situació de moviment d’operacions no pressupostàries

Segon.- Aprovar definitivament la documentació complementària integrada pels justificants dels 
estats i comptes anuals i pels annexos següents:

- Relació de modificacions de crèdit de despeses i de les previsions d’ingressos inicialment 
aprovades

- Relació de les rectificacions i anul·lacions de drets i obligacions dels pressupostos tancats
- Actes d’arqueig d’existència en caixa
- Relacions nominals de deutors i creditors

Tercer.-  Rendir  els  esmentats  comptes   de  la  corporació,  esdevinguts  com  a  resultat  de 
l’exercici  econòmic  2019,  a la  Sindicatura de Comptes d’acord amb el  que determinen els 
articles esmentats en la part expositiva.

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat, amb 4 vots a favor dels regidors de 
Junts  per  Catalunya-Guardiola  de Berguedà,  i  3  dels  regidors de l’Agrupació  d’Electors de 
Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde informa que és una qüestió tècnica que un cop elaborat s’ha 
de sotmetre a votació del ple.

3.-   ACORD D’APROVACIÓ INICIAL DE LA DEROGACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ   
DEL SERVEI DE GESTIÓ DE RESIDUS MUNICIPAL
 

Atès que L’Ajuntament de Guardiola de Berguedà té aprovada la dispensa del servei de gestió dels 
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residus municipals en favor del Consell Comarcal del Berguedà, que és l’ens que presta el servei, 
resulta necessari procedir a la  derogació de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus 
municipals, atès que es tracta d’un servei que no és prestat per l’Ajuntament sinó directament pel 
Consell Comarcal del Berguedà.
 
Considerant que es va emetre informe de Secretaria en relació amb la legislació aplicable i el 
procediment a seguir.
 
Considerant que es va emetre informe d'Intervenció en relació amb les conseqüències de la 
supressió de la Taxa.
 
Realitzada la tramitació legalment establerta i vist l'Informe de Secretaria, es proposa al Ple 
l'adopció del següent
 

ACORD 
 
PRIMER. Aprovar inicialment la derogació de l’Ordenança Fiscal número 10 reguladora de la 
taxa per la prestació del servei de gestió de residus municipal.
 
SEGON. Donar  a  l'expedient  la  tramitació  i  la  publicitat  preceptiva,  mitjançant  exposició 
d'aquest en el tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament i en el  Butlletí Oficial de la Província,  per 
termini de trenta dies hàbils, dins dels quals els interessats podran examinar-ho i plantejar les 
reclamacions que estimin oportunes.
 
TERCER. Considerar,  en el  cas que no  es presentessin  reclamacions  a  l'expedient,  en el  
termini  anteriorment indicat,  que l'Acord és definitiu, sobre la base de l'article 17.3 del Text  
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març.
  

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per majoria absoluta,  amb 4 vots a favor dels 
regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  l’abstenció  dels  3  regidors  de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En  el  torn  de  debat  el  Sr.  Alcalde  informa  que  el  servei  el  presta  el  Consell  seguint  les 
indicacions de la Diputació, es va recomanar que es procedís a la derogació de la taxa per què 
no es presta el servei i  no es pot cobrar, tots els Ajuntaments del Berguedà ho han de fer 
perquè l’ha d’aprovar el Consell que és qui presta el servei.

La Sra. Olga Saus manifesta que s’abstindran perquè en el seu dia van estar en contra de que 
es traspassés aquesta competència al Consell i entenen que un cop es va acordar el traspàs 
s’ha de derogar, però ells mantenen la mateixa línia.

4.-  ACORD  D’APROVACIÓ  DEL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  EL  SERVEI 
CATALÀ  DE  TRÀNSIT  I  L'AJUNTAMENT  DE  GUARDIOLA  DE  BERGUEDÀSOBRE 
L'ASSUMPCIÓ  DE  LES  FACULTATS  DE  DENÚNCIA  I  SANCIÓ  PER  INFRACCIONS  A 
NORMES DE CIRCULACIÓ EN VIES   URBANES  

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació de l’esborrany del conveni de col·laboració 
entre el Servei Català de Trànsit i l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà sobre l’assumpció de 
les facultats de denúncia i sanció per infraccions a normes de circulació en vies urbanes, el 
contingut del qual es transcriu literalment a continuació:
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“CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  EL  SERVEI  CATALÀ  DE  TRÀNSIT  I  
L'AJUNTAMENT  DE  GUARDIOLA  DE  BERGUEDÀ  SOBRE  L'ASSUMPCIÓ  DE  LES  
FACULTATS DE DENÚNCIA I SANCIÓ PER INFRACCIONS A NORMES DE CIRCULACIÓ EN 
VIES   URBANES                          

REUNITS     
 
D'una part, el/la senyor/a ..., director/a del Servei Català de Trànsit. 
 
I de l’altra, el senyor Josep Lara Tristante, alcalde de l'Ajuntament de Guardiola de Berguedà. 
 
 
ACTUEN     
 
El/La primer/a, en representació del Servei Català de Trànsit, organisme autònom de caràcter  
administratiu, adscrit al Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya, per autorització  
de signatura de l’honorable senyor/a ..., conseller/a d’Interior i president/a del Servei Català de  
Trànsit, en virtut de la resolució de ... de ... de 20... 
 
El  segon, en representació de l'Ajuntament de Guardiola de Berguedà, en virtut  de l'acord  
adoptat pel Ple de la Corporació de ... de ... de ..., amb el vot favorable de la majoria absoluta  
del nombre legal de membres de la Corporació, per aplicació de l'article 114.3.e) del Decret  
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i de règim local  
de Catalunya, i  de l'article 309.2 del Reglament d'obres, activitats i  serveis dels ens locals,  
aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny.  
 
 
EXPOSEN     
 
Primer.- Com a conseqüència de les funcions atribuïdes a la Generalitat en matèria de trànsit,  
circulació  de  vehicles  i  seguretat  viària,  d'acord  amb  la  Llei  orgànica  6/1997,  de  15  de  
desembre, de transferència de competències executives en matèria de trànsit i circulació de  
vehicles de motor a la Generalitat  de Catalunya, es va crear,  per la Llei  del  Parlament de  
Catalunya, 14/1997, de 24 de desembre, el Servei Català de Trànsit, el qual exerceix juntament  
amb altres òrgans del Departament d’Interior, les competències en aquesta matèria. 
 
Segon.- En l'àmbit de les funcions relatives a l’exercici de la potestat sancionadora, l'article  
11.1 de la Llei 14/1997, de 24 de desembre, abans esmentada, atribueix a la persona que  
ocupa la direcció del Servei Català de Trànsit, la competència per a imposar multes i sancions  
en  matèria  de  trànsit,  circulació  de  vehicles  i  seguretat  viària,  sens  perjudici  de  les  
competències municipals. 
   
Així mateix, l'article 2.2 de la Llei de creació del Servei Català de Trànsit preveu la possibilitat  
que tant el Departament d’Interior com el Servei Català de Trànsit puguin establir convenis de  
col·laboració amb els ens locals, en el marc de les seves respectives competències. 
 
Tercer.- L'article  7  del  text  refós de la  Llei  sobre trànsit,  circulació  de vehicles de motor  i  
seguretat  viària  -LSV-  aprovat  pel  Reial  decret  legislatiu  6/2015,  de  30  d’octubre,  en  
concordança amb els articles 25.2.g) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del  
règim local, i 66.3.b) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de  
la llei municipal i de règim local de Catalunya, fixa les competències que els municipis tenen  
atribuïdes en matèria de trànsit. Així mateix, l’article 84.4 de la LSV estableix que la sanció per  
infraccions  a  normes  de  circulació  comeses  en  vies  urbanes  correspondrà  als  respectius  
alcaldes.  
 
No obstant això, l'article 11.4 de la Llei 14/1997, de 24 de desembre, disposa que el director o  
directora del Servei Català de Trànsit pot assumir la competència sancionadora per infraccions  
de normes de circulació en vies urbanes que corresponen als alcaldes, sempre que hi hagi  
conveni subscrit en aquesta matèria entre l'Ajuntament afectat i el Servei Català de Trànsit. 
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En desenvolupament d'aquesta previsió es confereix al director o directora del Servei Català de  
Trànsit la facultat de resoldre els expedients sancionadors que s'incoïn per infraccions comeses  
en vies urbanes d'aquells municipis que hagin signat conveni d'acord amb l'article 11.4 de la  
Llei 14/1997, de 24 de desembre, esmentada. 
 
Quart.-  En virtut d'allò que preveu l’article 12.1.cinquè i sisè de la Llei 10/1994, d'11 de juliol,  
de la Policia de la Generalitat - Mossos d'Esquadra, en relació amb la disposició transitòria  
única de la Llei orgànica 6/1997, de 15 de desembre, aquest cos policial pot assumir l'exercici  
de funcions de denúncia de les infraccions de les normes vigents en matèria de trànsit en les  
vies urbanes. Aquesta denúncia gaudeix,  d'acord amb l'article 87.1 de la LSV, del caràcter  
d'obligatòria quan es formuli en l'exercici de les funcions de vigilància del trànsit. 
 
Cinquè.- D'acord  amb  el  que  s'ha  exposat,  es  considera  convenient  establir  el  marc  de  
col·laboració amb aquells municipis que vulguin acollir-se a allò que preveuen l'article 11.4 de  
l'esmentada Llei 14/1997, de 24 de desembre, i l'article 12.1.cinquè i sisè de la Llei 10/1994,  
d’11 de juliol, mitjançant la subscripció del corresponent conveni. 
 
 
Per tot l'exposat, ambdues parts convenen la subscripció d’aquest conveni de col·laboració,  
d'acord amb els següents:  
 
  
PACTES 
 
Objecte     
 
Aquest conveni té per objecte regular els termes de la col·laboració en matèria d'infraccions de  
normes de circulació entre el Servei Català de Trànsit i l'Ajuntament de Guardiola de Berguedà  
pel que fa a l'assumpció de les facultats següents: 
 
a) la  facultat  de  denúncia  per  part  del  cos  de  mossos  d'esquadra  de  les  infraccions  
contingudes al  catàleg d'infraccions del  Servei  Català de Trànsit,  d'acord amb la legislació  
vigent en aquesta matèria, que es cometin en vies urbanes. 
 
b) les competències sancionadores de l'alcalde/essa en vies urbanes per part del/de la  
director/a del Servei Català de Trànsit, d'acord amb l'article 11.4 de la Llei 14/1997, de 24 de  
desembre, de creació del Servei Català de Trànsit. 
 
Potestat sancionadora     
 
L'Ajuntament  de  Guardiola  de  Berguedà  i  el  Servei  Català  de  Trànsit  acorden  que  el/la  
director/a del Servei Català de Trànsit assumeixi la competència sancionadora que correspon a  
l'alcalde/essa  per  infraccions  a  les  normes  de  circulació  en  vies  urbanes  del  municipi  de  
Guardiola de Berguedà, denunciades pels agents del cos de mossos d'esquadra, en els termes  
i condicions previstos en els pactes d'aquest conveni. 
 
Continguts de la col·laboració     
 
La col·laboració entre el Servei Català de Trànsit i l'Ajuntament de Guardiola de Berguedà, en  
la matèria objecte d'aquest conveni, es durà a terme d'acord amb els apartats següents: 
 
a) Inici del procediment sancionador  
 
El  procediment  sancionador  que  tramitarà  el  Servei  Català  de  Trànsit  s'iniciarà  com  a  
conseqüència  de  les  denúncies  de  caràcter  obligatori  formulades  pels  agents  del  cos  de  
mossos d'esquadra, en funcions de vigilància del trànsit contra infraccions comeses en les vies  
urbanes del municipi de Guardiola de Berguedà. 
 
b) Instrucció del procediment sancionador 
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D'acord  amb  allò  que  preveu  l’article  12.1.e)  del  Decret  53/2015,  de  14  d’abril,  de  
reestructuració del Servei Català de Trànsit, el Servei Territorial de Trànsit de Barcelona, ha  
d’instruir  els  expedients  sancionadors  incoats  per  les  denúncies  de  caràcter  obligatori  
formulades pels agents del cos de mossos d'esquadra en l'exercici de les funcions de vigilància  
del trànsit en les vies urbanes del municipi de Guardiola de Berguedà. 
 
 
c) Resolució de l'expedient sancionador 
 
La persona que ocupa la direcció del Servei Català de Trànsit resoldrà l'expedient sancionador i  
imposarà, si escau, la sanció per les infraccions denunciades pels agents del cos de mossos  
d'esquadra en les vies urbanes de Guardiola de Berguedà.
 
d) Cobrament de la sanció pecuniària 
 
El Servei Català de Trànsit gestionarà i ingressarà el cobrament de les sancions derivades dels  
expedients sancionadors a què fan referència els apartats anteriors. 
 
L'import  de les multes i  sancions derivades de les denúncies a què es refereix  el  present  
conveni pot ésser exigit pel Servei Català de Trànsit per la via de constrenyiment. 
 
e) Règim de recursos 
 
Contra les resolucions sancionadores dictades pel/per la director/a del Servei Català de Trànsit  
que es derivin de les denúncies que són objecte d'aquest conveni, es pot interposar recurs  
potestatiu de reposició, davant aquest mateix òrgan, que és el competent per a resoldre’l. 
 
Comissió de seguiment, vigilància i control 
 
La Comissió de seguiment estarà integrada per dos membres designats per cadascuna de les  
parts. 
 
Aquesta comissió es reunirà a petició de qualsevol de les parts i serà l’encarregada de resoldre  
els  problemes  d’interpretació  i  compliment  que  es  puguin  plantejar  durant  la  vigència  del  
conveni. 
 
Les decisions i els acords de la comissió han de tenir la conformitat de les dues parts. 

 
Vigència i extinció     
 
El  present  conveni  s’extingirà  transcorreguts  quatre  anys  des  de  la  seva  signatura.  En  
qualsevol moment abans de la finalització d’aquest, les parts podran acordar unànimement la  
pròrroga per un període de fins a quatre anys addicionals. 
 
A més, el present conveni es podrà extingir: 
 
a) Per acord unànime de les parts signants. 
 
 
b) Per denúncia d'una de les parts amb tres mesos d’antelació. 
 
c) Per decisió judicial declaratòria de la nul·litat del conveni. 
 
d) Per incompliment de qualsevol de les parts dels pactes del conveni. En aquest cas, s’estarà  

al que disposa l’article 51.2.c) de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector  
públic.  

 
Publicitat del Conveni     
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L'Ajuntament de ... es compromet a donar publicitat al contingut d’aquest conveni per tal de  
garantir,  d'acord  amb  el  principi  de  seguretat  jurídica,  el  seu  coneixement  per  part  dels  
habitants del municipi, a través de la seva exposició al tauler d'anuncis de l'Ajuntament de ..., i  
així mateix per qualsevol altre mitjà que aquest consideri oportú. 
 
Interpretació i jurisdicció     
 
Per a qualsevol qüestió litigiosa derivada de la interpretació o aplicació d’aquest conveni que  
no  es  pugui  resoldre  per  la  comissió,  les  parts  se  sotmeten  a  la  jurisdicció  contenciosa  
administrativa”. 
 
Atès que l’adopció d’aquest acord és competència del Ple de l’Ajuntament.

Es proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents acords:

PRIMER.- Aprovar EL conveni de col·laboració entre el Servei Català de Trànsit i l’Ajuntament 
de  Guardiola  de  Berguedà  sobre  l’assumpció  de  les  facultats  de  denúncia  i  sanció  per 
infraccions a normes de circulació en vies urbanes, anteriorment transcrit.

SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde per la signatura i formalització del citat conveni.

TERCER.- Notificar el present acord al Servei Català de Trànsit.

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat, amb 4 vots a favor dels regidors de 
Junts  per  Catalunya-Guardiola  de Berguedà,  i  3  dels  regidors de l’Agrupació  d’Electors de 
Guardiola.

En  el  torn  de  debat  el  Sr.  Alcalde  informa  que  a  Guardiola  no  tenim  policia  local  estan 
delegades les competències als Mossos, ara els convenis s’han d’aprovar cada 4 anys i cal  
renovar-lo perquè si hi ha algun problema de circulació o qualsevol servei relatiu a la seguretat  
viària i gestió de trànsit cal aprovar-lo.

5.-  ACORD  APROVANT  LA  PRÒRROGA DEL  PLA LOCAL  DE  JOVENTUT  2017-2020 
DEGUARDIOLA DE BERGUEDÀ 

El  Ple  de  l’Ajuntament  de  Guardiola  de  Berguedà,  en  sessió  de  data  19  de setembre  de 
2017,va  aprovar  el  Pla  Local  de  Joventut  2017-2020  de  Guardiola  de  Berguedà,  elaborat 
conjuntament entre la Diputació de Barcelona, el Servei de Jovent del Consell Comarcal del 
Berguedà i la regidoria de joventut de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, amb la finalitat 
d’analitzar  i  conèixer  la  realitat  juvenil  a  Guardiola  de  Berguedà  per  poder  dissenyar  i  
desenvolupar un conjunt de mesures, recursos i criteris adreçats als joves d’una manera global 
i integral.

Des  del  Consell  Comarcal  del  Berguedà,  ens  han  comunicat  que  la  Direcció  General  de 
Joventut  de  la  Generalitat  ha  avisat  que  els  municipis  que  finalitzen  el  seu  Pla  Local  de 
Joventut aquest desembre de 2020, cal que prorroguin el Pla fins que disposin del nou Pla  
aprovat. 

Tot i que es del Consell Comarcal i aquest Ajuntament ja estem treballant en el nou Pla Local  
de Joventut 2021-2024, nou document no s’aprovarà fins a principis del 2021. Tenint en compte  
que és possible que abans surti el Contracte Programa i que necessitem tenir un Pla Local 
vigent, considerem convenient aprovar la pròrroga del Pla 2017-2020.

Es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar la pròrroga del Pla Local de Joventut 2017-2020 de Guardiola de Berguedà 
fins que no es disposi del nou Pla Local de Joventut.
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Segon.- Trametre el present acord, juntament amb el Pla Local a la Secretaria de Joventut del 
Departament de Joventut de la Generalitat de Catalunya i al Consell Comarcal del Berguedà.

Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde per la signatura i formalització del present acord.

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per majoria absoluta,  amb 4 vots a favor dels 
regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  en  contra  dels  regidors  de 
l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde cedeix la paraula al Marc Sensada regidor de joventut perquè 
informi. 

El Sr. Sensada exposa que estan treballant amb el nou pla, però amb el COVID s’ha retrassat, i 
de moment i fins que no s’aprovi el nou pla es proposa la seva pròrroga.

La Sra. Saus exposa que referent a aquest tema al 2017 ja hi van estar en desacord perquè no  
reflecteix la realitat de la joventut i les actuacions estan fora de lloc i antiquades i no es va tenir  
en compte la joventut del poble. Tenint en compte que totes les actuacions que hi ha no s’han  
dut a terme, no poden estar d’acord amb que es prorrogui un any més.

El Sr. Sayes afegeix que ells en el seu dia ja s’hi van oposar perquè no s’adequava a la realitat i 
no s’han dut a terme les actuacions, i consideren que és estèril que es prorrogui.

La Sra. Saus exposa que dins el pla hi ha havia un dels objectius i era la participació dels joves  
en la seva redacció i si ara s’està fent de nou s’hauria de mirar que hi participessin realment ells 
no persones externes, per tal que realment sigui útil.

El Sr. Sensada exposa que si volen es poden trobar un dia per parlar-ne, fer una valoració del 
pla antic i una proposta del nou per tal que el nou pla sigui més consensuat per tothom.

El Sr. Sayes agraeix el gest i afegeix que tot i que ara són menys joves agraeix que se’ls deixi 
participar, i se’ls tingui en compte i que hi havia certes mancances que es puguin solventar.

El Sr. Alcalde afegeix que s’ha d’aprovar la pròrroga per poder continuar demanant subvencions 
de joventut i que com s’ha dit s’intentarà consensuar un document.

6.-    MOCIÓ  PRESENTADA  PER    L’AGRUPACIÓ  D’ELECTORS  DE  GUARDIOLA  DE   
BERGUEDÀ   EN CONTRA DE LA CONFIGURACIÓ DE L’ACTUAL GOVERN DEL CONSELL   
COMARCAL

L’Associació d’Agrupacions d’Electors, actualment formada per les agrupacions d’electors de 
Sagàs, La Nou de Berguedà i Malanyeu, i l’agrupació de Guardiola de Berguedà;

EXPOSEN

Que arrel de les darreres eleccions, presentant-se conjuntament amb les agrupacions de Bagà, 
Avià, Capolat i Borredà (document adjunt 1), l’associació va aconseguir dos representants al 
Consell Comarcal. A partir d’aquest punt, evidenciant les diferències internes, es van produir 
desacords entre les diferents agrupacions a l’hora de decidir els representants de l’associació  
dins el Consell, realitzant el nomenament d’aquests sense acord de les parts ni sense realitzar  
cap acció  de  presa  de decisió  que compleixi  els  mínims requisits  de presa  de decisió  de 
qualsevol òrgan associatiu democràtic. Posteriorment, no tan sols no han estat deslegitimats 
sinó que han passat a ser peça clau en la configuració del govern del Consell comarcal. Amb 
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aquest rerefons, explicitem el nostre rebuig a la situació actual del govern del Consell en base 
als següents

FETS
1- La  reunió  inicial  de  l’Associació,  que  com  les  subsegüents  va  tenir  lloc  a  les 

dependències de l’Ajuntament d’Avià, va posar de manifest que l’opció d’abstenir-se 
davant els resultats obtinguts i per la pròpia configuració i diversitat de les agrupacions 
no era una opció vàlida, malgrat ser la proposta inicial d’alguns dels membres.

2- L’agrupació d’electors d’Avià va forçar una reunió precipitada el dia 25 de Juny de 2019 
pel mateix 25 de Juny a les 22.00 assegurant que la JEZ de Berga li havia comunicat  
que la decisió d’escollir consellers s’havia de fer el mateix dia.  
La reunió original de l’associació d’agrupacions del Berguedà estava acordada pel dia 
26 de Juny de 2019. El canvi de darrera hora va provocar que l’agrupació de la Nou de  
Berguedà no se n’assabentés i tampoc cap dels convocants va avisar del canvi de data 
per cap altre mitjà.
A la reunió del dia 25 de Juny no hi  van poder assistir  ni  l’agrupació d’electors de 
Capolat ni la de La Nou de Berguedà, ni tampoc assistiren altres regidors de diferents  
agrupacions.
A la reunió, malgrat que dies anteriors tan sols s’havien presentat propostes de línies 
de  treball  per  cadascuna  de  les  agrupacions,  va  sorgir  la  imperiosa  necessitat  de 
designar els consellers malgrat que l’associació d’agrupacions del Berguedà no tenia 
cap estatut,  ni  tan sols reglament intern,  que determinés mètodes de votació ni  de 
decisió.
En aquest escenari l’Agrupació de Guardiola va proposar que els o les representants 
de l’Associació al Consell recaiguessin en els municipis més petits (La Nou i Capolat), i 
de  no  acceptar-se,  que  s’utilitzés  el  mateix  criteri  que  s’utilitzava  per  designar  a 
l’Agrupació d’Avià com a primera representant, recordant que l’Adeg de Guardiola és la 
segona amb més pes dins de l’associació d’agrupacions del Berguedà quan s’utilitzen 
els mateixos càlculs que es fan servir per determinar els consellers al consell comarcal 
amb un 13.05 % del pes total (document adjunt 2).

3- Davant  la  negativa  d’algunes  agrupacions  d’assumir  aquests  criteris  la  reunió 
esdevingué un estira i arronsa durant el qual l’Agrupació de Bagà amenaçà de marxar 
repetides vegades. En no arribar a cap acord, la solució alternativa proposada fou la de 
establir dos noms provisionals a l’espera d’efectuar una votació vàlida per designar els 
noms definitius.
Davant  aquest  marc,  la  reunió  es  va  tornar  a  enrocar  perquè  tampoc es  va  voler 
acceptar l’Agrupació de Guardiola ni tan sols en la designació provisional del segon 
representant. La reiterada intenció de voler votar per decidir-ho i no acceptar els criteris 
que si  havien servit  per designar el primer representant van fer que l’Agrupació de 
Guardiola abandonés la reunió.

4- Malgrat que sense les agrupacions de Guardiola de Berguedà i/o La Nou l’associació 
d’agrupacions del Berguedà no comptaria amb un segon conseller/a comarcal, i fins i  
tot sense la seva presència ni el seu consentiment,  es va procedir  a votacions de 
consellers.  Per  tant,  en  aquella  reunió  es  va  procedir  a  l’elecció  de  consellers 
“provisionals” sota criteris arbitraris, incloent a un membre de l’Agrupació de Guardiola 
com a suplent sense el seu consentiment.

5- Posteriorment  l’ajuntament  de  la  Nou  truca  a  la  Junta  electoral  provincial  i  a 
vicepresidència de la generalitat (processos electorals) i li informen que encara hi ha 
temps de presentar rectificació de la proposta el dia 27 al matí. Davant la possibilitat 
d’una nova reunió el dia 26 al vespre, sabent de l’ampliació del termini, no es va tenir  
en consideració la possibilitat de fer-la.

6- Davant  la  posterior  votació  a  la  designació  arbitrària,  el  senyor  Josep  Llamas, 
representant  de  l’agrupació  de  Bagà  i  present  a  la  votació,  va  perdre  davant  la 
representant de l’agrupació de Sagàs, la senyora Sílvia Triola. Malgrat que l’acord era 
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cedir la representació al Consell a la persona més votada, el senyor Josep Llamas no 
ho va fer i es va apropiar indegudament de la representació.

7- El 16 de juliol te lloc una reunió de l’Associació a Sagàs, on s’acorda que la senyora 
Canal farà la carta que enviarem al sr. Llamas i que es farà nota de premsa retirant-li la  
confiança (Document adjunt 3). El mateix Josep Llamas estava convocat en aquesta 
reunió  per  donar  explicacions  però  ja  no  es  va  presentar.  La  carta  demanava 
directament al senyor Llamas que acatés el resultat de la votació, petició que  va ser 
desatesa.

8- El 19 de juliol de 2019 es constitueix el Consell Comarcal del Berguedà.

9- El 31 de juliol de 2019 te lloc una reunió a Avià entre 4 consellers i el sr. Josep Lara de 
la  candidatura  de  Junts  x  Catalunya  amb  una   representació  de  l‘Associació 
d’agrupacions d’electors en que es va decidir donar suport a la candidatura de Junts x 
Catalunya,  donant  compliment  a la  votació  de dies anteriors,  però amb la  condició 
explícita i inequívoca de no permetre al senyor Llamas entrar al govern. Aquest acord 
de paraula no s ha complert. 

10- Amb  tot,  al  senyor  Josep  Llamas  se  li  va  permetre  prendre  possessió  de  la 
representació  al  Consell  davant  de  la  indefensió  de  l’Associació  d’Agrupacions 
d’electors.

11- Que desprès de pràcticament un any, la única representant restant de l’Associació, la 
senyora Canal, no havia fet cap reunió ni comunicat amb la pròpia associació a la qual 
estava representant. Davant aquesta situació algunes Associacions van promoure una 
reunió de l’associació el dia 25 de juny de 2020, a la qual la senyora Canal, lluny de 
condemnar la situació, demana d’acceptar al senyor Llamas com a part del govern per  
consolidar la majoria de JxCat. Evidentment, davant d’aquesta petició se li va recordar 
que el senyor Llamas havia pres possessió de la representació al Consell de forma 
il·legítima.

12- A la  mateixa  reunió  del  dia  25  se  li  va  demanar  a  la  aleshores  representant  de  
l’Associació, la senyora Patrocini Canal, que acceptés el designi en votació del conjunt 
de l’associació per a la presa de decisions de la mateixa. Davant aquesta proposta la 
senyora Canal va al·legar que creia no comptar amb la majoria i que per tant no es 
prestava  a  funcionar  democràticament.  Explícitament  va  reconèixer  que  servia  als 
interessos de JXCat i que no es devia a l’Associació. Malgrat la situació anòmala, les 
agrupacions tant de Capolat com de Borredà es van posicionar a favor de la senyora 
Canal. L’endemà, malgrat utilitzar l’evasiva de prometre rumiar-s’ho, la senyora Canal 
es  va  reafirmar  en  les  seves  posicions  i,  per  tant,  va  deixar  de  formar  part  de 
l’Associació.

13- Passat l’estiu de 2020, i actuant com si no tinguessin res a veure amb els fets aquí  
exposats, el govern del  Consell  Comarcal del Berguedà decideix incloure al  senyor 
Josep Llamas al govern, legitimant així un procediment com a mínim antidemocràtic.

És  pels  fets  aquí  exposats  que  l’Associació  d’Agrupacions  del  Berguedà  proposa  al  Ple 
d’aquest Ajuntament l’aprovació dels següents,

ACORDS

PRIMER.  Manifestar el rebuig d’aquest Ajuntament davant d’aquesta situació anòmala.

SEGON.  Demanar al  Consell  Comarcal del  Berguedà que reconsideri  la  situació dels dos 
consellers en qüestió i prengui mesures per reconduir l’estat de representativitat actual, tenint  
en compte que en el moment que s’incorporen a govern, és el mateix ens comarcal el que  
utilitza aquests vots de forma il·legítima, degradant així la principal institució comarcal.
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TERCER.  Demanar  que  no  es  permeti  que  els  consellers  que  s’han  apropiat  de  la 
representació de l’associació actualment al consell puguin exercir lliurement i menys sota les 
sigles  de l’Associació  o  de  les  seves  respectives  formacions,  ja  que sense  l’existència  de 
l’associació aquestes quotes de representació serien inexistents.

QUART.  Demanar als consellers comarcals i als partits amb representació al Consell que, pels 
fets esmentats, no s’utilitzin per formar govern i no es legitimi als consellers en qüestió. 

CINQUÈ.  Traslladar  els  acords  al  Consell  Comarcal  del  Berguedà  i  a  l’Associació 
d’Agrupacions d’electors del Berguedà.

Sotmesa la proposta a votació, és rebutjada per majoria absoluta,  amb 4 vots en contra dels 
regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 a favor dels regidors de l’Agrupació 
d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde els dona la paraula per tal que la puguin defensar.

El Sr. Sayes exposa que no és més que el que els ha passat i espera que ho hagin llegit,  
manifesta que no entraran en els detalls,  simplement deixar constància, com a damnificats, 
com ha anat tot a les darreres eleccions al Consell Comarcal; per un acte de coherència; volen 
denunciar  les anomalies que hi  ha al  document  i  que s’ha reflexat  en l’actuació  d’un dels 
membres del govern del Consell; que en unes altres circumstàncies no hauria de formar-ne 
part. 

Un dels membres que configura avui el Govern del Consell no va respectar els termes dels  
acords; ells intentaran fer més passos per continuar-ho denunciant. Hi ha més de la meitat dels  
vots de Guardiola que van quedar agreujats per aquesta situació. Es tracta de que hi ha hagi  
gestos  a  favor  d’una  cosa  justa  i  democràtica  que  fins  ara  no  ha  sigut.  Ells  continuaran  
denunciant-ho al síndic perquè hi ha coses que no funcionen. No es tracta de que ells hi siguin  
sinó de que la gent que hi ha asseguda al Consell hi sigui de llei. Ells tenen uns vots que han  
de defensar i els seus vots no han pogut prevaldre dins de l’associació. 

Simplement volen fer arribar la queixa als municipis, i fer veure que la seva visió democràtica 
es  pugui  fer  veure.  No  es  tracta  de  treure  una  persona  per  posar-ne  una  altra,  sinó  per 
respectar els resultats que en el seu dia hi va haver. Com que la gent no hi era es veuen 
obligats a manifestar-ho, hi ha moltes coses a explicar però bàsicament és el que hi ha al 
document.

La Sra. Saus vol afegir que va molt amb la moralitat de com funcionen les coses a la política, 
com  a  Ajuntament  és  la  seva  responsabilitat  que  el  Consell  els  representi  a  tots  i  actuï 
legalment. A totes les actes dels plens del Consell hi ha designat un conseller que ha renunciat 
a formar part  de l’associació, que és legítim, ell  pot  renunciar-hi,  i  com a tal queda com a  
conseller no adscrit, però no pot tenir representació com a Bagà Endavant i moment menys ser 
conseller. El Sr. Josep Llamas potser hi podria ser, però només com a Conseller adscrit no com 
a Bagà Endavant, perquè moralment no ho han fet bé.

El Sr. Sayes afegeix que els interessa a tots que un organisme com el Consell se salvi d’entrar 
en aquest tipus de coses perquè desvirtua l’entitat i els lliga a tots el fet que no tot s’hi val,  
perquè aquesta persona pot tenir la conselleria però cal preguntar-se com hi ha arribat.  És 
legal, doncs sí, però la legalitat no vol dir que sigui just o que sigui ètic. Cal ser conseqüents, 
amb el que està passant, és legal però no és just ni conseqüent. Hi ha incoherències que 
passen, s’hi han trobat i  no volien trobar-s’hi però tenen l’obligació de denunciar-ho i fer-ho 
arribar als Ajuntaments que puguin perquè se sàpiga. 

La moció és una seqüència de dates i de fets, el Sr. Llames no va ser escollit en votació a  
l’associació i es va apropiar de la credencial de Conseller, no s’esperaven que a sobre se li doni  
una cadira i que es premiïn aquests actes.
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El Sr. Lara exposa que està bé que ho traslladin però ells poden opinar però el lloc on s’ha de 
denunciar no és aquí, per tant si li permeten no es pot fer arqueologia política del que els va  
passar;  seguint  la  dinàmica  de  les  dates  els  va  veure  sortir  dos  cops  de  l’agrupació,  les  
agrupacions d’electors un cop passats els comicis, es desfan, per tant com a agrupació no 
tenen mitjà que els avali per presentar aquestes mocions, més enllà de l’Adeg que si que els  
avala. L’acta de conseller és lícita, les actes de conseller les va demanar l’agrupació d’electors,  
una la de la Sra. Canal i l’altra, la del Sr. Llamas, i com a Consell eren dos grups més dins del  
Consell, d’on vinguin no és qüestió seva sinó interna de l’agrupació; insisteix en que no havia 
passat un mes des de la seva constitució i ells ja en van marxar. 

La Sra. Saus contesta que la premsa pot dir el que vulgui, perquè ells no van signar res, no van  
faltar a cap reunió encara que la premsa ho digués. Ella li dona la raó amb que van entrar al 
Consell  amb  una  acta  de  conseller  representant  a  l’agrupació,  i  només  ho  poden  fer 
representant aquesta agrupació, i no com a Bagà Endavant perquè legalment Bagà Endavant  
no pot formar-ne part, i aquí és on ells denuncien la il·legalitat.

El Sr. Lara exposa que entén el seu malestar i entén que no es sentin representats amb els 
membres del Consell i que els grups que van presentar va ser el de la Sra. Canal i el de Bagà  
Endavant.

La Sra. Saus respon dient que va ser l’agrupació d’electors però no Bagà Endavant.

El Sr. Alcalde insisteix que un cop passades les eleccions les agrupacions queden dissoltes.

La Sra. Saus manifesta que l’agrupació va obtenir dues actes i una la va agafar la Sra. Canal i  
l’altra el Sr. Llamas i que si en marxen passen com a conseller no adscrits, no com a Bagà 
Endavant.

El Sr. Alcalde exposa que ha demanat informe a serveis jurídics del Consell i li van dir que es 
va separar abans de la constitució i en el moment de la constitució tant el Sr. Llamas com la  
Sra. Canal ja no formaven part de l’associació d’electors. I exposa que aquests fets no s’han de 
denunciar a l’Ajuntament de Guardiola, sinó a la junta electoral.

La Sra. Saus respon dient que simplement és buscar un recolzament dels ajuntaments, i que 
s’ha presentat a més ajuntaments.

El Sr. Lara afegeix que en una de les reunions es va parlar que en cap cas es pactarà amb el  
Sr. Llamas ni amb la Sra. Canal, i agrairia que ho rectifiquessin perquè ell en cap moment va dir  
que no es pactaria amb ells.  Tots els partits van intentar fer pacte per tenir  el  Govern del  
Consell, que van quedar amb 4, perquè Avià va abandonar i el Sr. Llamas també.

La Sra. Saus exposa que fins ara Avià hi era i ha sigut arrel de la discrepància de l’entrada del  
Sr. Llamas que Avià se’n va apartar.

El Sr. Alcalde manifesta que els dos consellers amb acta i que legalment van arribar al Consell  
van ser la Sra. Canal i el Sr. Llamas, i que la resta és arqueologia política.

El Sr. Sayes exposa que és cert però si bé ell parla d’arqueologia política pacten amb el PSOE.

El Sr. Alcalde contesta dient que aquí s’ha de parlar de Guardiola, no del Consell.

El Sr. Sayes afegeix que hi ha un problema d’alegalitat greu que reconeix la junta electoral, és  
un fet que Bagà Endavant i Som Avià no es podien presentar sols, i que necessitaven una 
associació presentar-se i el Sr. Llamas no va aconseguir la majoria per presentar-se. Ells ho 
van denunciar en el seu dia. Ells ja han fet servir altres canals al síndic i al Consell i simplement 
volen manifestar-ho a l’Ajuntament perquè hi  ha regidors que potser  necessiten saber què 
passa i saber la seva visió i volen que en quedi constància.

El Sr. Lara exposa que no els sembla ni bé ni malament i que votaran en contra.
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7.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PER    L’AGRUPACIÓ  D’ELECTORS  DE  GUARDIOLA  DE   
BERGUEDÀ   PER  INCORPORAR  GUARDIOLA  DE  BERGUEDÀ  A  L’ASSOCIACIÓ  DE   
MUNICIPIS I ENTITATS PER L’ENERGIA PÚBLICA (AMEP)

L’any 2019 el govern de la Generalitat va declarar l’emergència climàtica, així Catalunya s’unia a 
una llarga llista de països d’arreu del món que ja ho havien fet. El motiu és àmpliament conegut, el  
canvi climàtic, i les conseqüències ja les estem vivint al nostre entorn més proper (augment de 
fenòmens meteorològics extrems, increment de la temperatura, creixement de plagues als nostres 
boscos, grans incendis forestals, etc.). 

És evident que el que ens ha portat a aquesta situació és un model econòmic que avui en dia està 
totalment posat en entredit. Aquest model econòmic s’ha sustentat en un model energètic, que té 
uns costos econòmics, socials, ambientals i per a la salut de les persones molt elevats. Hi ha un 
ampli consens entre la comunitat científica sobre el fet que gran part del problema ha estat provocat 
per la forma com consumim energia. En aquest sentit, des de fa anys a casa nostra es planteja una 
transició energètica cap a un model més net, sostenible i democràtic. 

En contraposició al model actual,  la transició energètica ha de permetre garantir  l’accés de 
tothom a l’energia, a democratitzar l'energia i fomentar la participació ciutadana i de la petita i 
mitjana empresa, a la producció d’energia amb fonts renovables i  autòctones, distribuïdes i 
properes  als  punts  de  consum,  a  l’abandonament  de  l’energia  nuclear  i  del  consum  de 
combustibles fòssils, a la transformació cap a una edificació més sostenible, a la modernització 
de les xarxes de transport i distribució de l’energia.

Europa ha aprovat un paquet normatiu per regular la transició energètica amb uns objectius 
concrets pels anys 2030 i 2050, i en ells es preveu que la ciutadania adopti un paper actiu i un 
rol central  en la transició energètica.  Actualment el  Govern de l’Estat  i  la Generalitat estan  
transposant i desenvolupant aquesta normativa, que ens afectarà molt directament. Ciutadania, 
entitats,  empreses  i  administracions  tenen  un  paper  clau  en  aquest  procés.  Per  tant,  els 
ajuntaments no poden continuar actuant només com a simples espectadors, i han de liderar 
aquesta transició.

Però aquest lideratge no s’aconseguirà només amb petits gestos ja que la situació requereix 
d’esforços importants.  Cal  reforçar  el  seu paper de productors  d’energies renovables,  tenir  
capacitat  d’intervenció en el  mercat  i  participar  en la distribució i  comercialització d’energia 
verda  pels  seus  consums  i  els  de  tercers.  Aquest  objectiu  de  transició  energètica  justa, 
democràtica i sostenible, contraposa totalment amb el model que hem tingut al nostre país.  
Especialment en relació al sistema elèctric, el qual requerirà una profunda reforma que acabi 
amb l’actual situació d’oligopoli elèctric que ha generat preus elevats, manca de transparència i 
un allunyament de la ciutadania respecte el govern d’aquestes xarxes. 

Les xarxes elèctriques de distribució, és a dir, les que fan arribar l’energia elèctrica a les nostres 
llars, seran transcendentals en aquest nou model ja que la producció d’energia passarà a ser 
molt  més  distribuïda.  Per  exemple,  això  ja  s’està  començant  a  veure  al  nostre  país  amb 
l’increment de noves instal·lacions solars fotovoltaiques d’autoconsum. Per això caldrà afrontar 
canvis estructurals en la regulació de les xarxes elèctriques, i que l’administració pública pugui 
participar en les activitat de transport d’energia i operació de tot el sistema elèctric. En aquest 
sentit, i pel que a municipis es refereix, s’han d’adoptar mesures que afavoreixin i permetin la 
municipalització  de  les  xarxes  de  distribució  d’electricitat,  tal  i  com es  fa  en  altres  països 
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d’Europa o fins i  tot  seguint  exemples més propers  com el  d’Eléctrica  de Cádiz  o  el  gran 
nombre de petites companyies distribuïdores locals que hi ha al Pirineu català.

El nostre municipi està adherit al Pacte de les Alcaldies pel Clima i l’Energia i compta amb un 
Pla  d’Acció  per  l’Energia  Sostenible,  el  que  significa  que  ha  adquirit  uns  compromisos 
ambiciosos en la lluita contra el canvi climàtic i el desenvolupament de l’energia sostenible de 
cara als propers anys i dècades. No obstant, assolir la neutralitat carbònica abans del 2050 
suposarà  un  esforç  encara  més  gran  i  que  necessàriament  haurà  de  comptar  amb  la 
participació activa de la ciutadania.

ACORDS

Per tot el que s’ha exposat Acordem:

Iniciar els tràmits per formar part de l’AMEP (associació de municipis per l’energia pública) que 
té com a objectiu impulsar mesures per a difondre i promoure la titularitat, la propietat i la gestió 
públiques de les xarxes de distribució d’energia elèctrica, així com donar suport als municipis  
que vulguin.

Sotmesa la proposta a votació, és aprovada per unanimitat amb 4 vots a favor dels regidors de 
Junts  per  Catalunya-Guardiola  de Berguedà,  i  3  dels  regidors de l’Agrupació  d’Electors de 
Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde els dona la paraula per tal que expliquin el contingut de la  
moció.

El  Sr.  Sayes  exposa  que  simplement  és  adherir-se  a  l’associació  perquè  hi  ha  l’obligació 
d’emprendre actes en aquest Ajuntament en aquest sentit, però tenen la llibertat per fer el què 
consideren oportú.

El Sr. Alcalde exposa que hi votaran a favor però vol tenir més informació i abans d’adherir-se  
saber exactament què es pretén amb aquesta agrupació de municipis.

8. -    DONAR COMPTE DELS  DECRETS  D’ALCALDIA NÚM. 32/2020,  33/2020,  34/2020,   
35/2020,  36/2020,  37/2020, 38/2020 I 39/2020

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats Decrets.

9.-  DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LES JUNTES DE GOVERN NÚMS. 
14/2020, 15/2020, 16/2020, 17/2020, 18/2020, 19/2020, 20/2020 I 21/2020

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords adoptats per la Junta 
de Govern. 

10.- INFORMES D’ALCALDIA

La Sra. Arasa explica que en relació a serveis socials ha pujat el nombre de persones ateses. 
S’està ajudant a més persones,  hi  ha més de 60 persones,  incloses les beques i  el  banc 
d’aliments.

Informa que el Banc d’aliments ja torna a funcionar, però si com al mes de juliol torna a faltar  
menjar  ho tornarà a assumir  l’ajuntament,  perquè la  pandèmia fa  que molta gent  ho passi 
malament. 
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Exposa que s’han posat les plaques que va donar la Diputació a les Fonts, on hi ha un codi QR 
i es pot saber al moment la qualitat de l’aigua.

Afegeix que com que es va deixar de fer gimnàs per la gent gran, es va decidir fer caminades.  
Ara estan aturades per les Festes de Nadal, però es tornaran a iniciar després de festes.

Informa que avui han fet una roda de premsa al Monestir per un llibre que s’ha fet de la història  
del Monestir i que més endavant es presentarà. És un llibre molt maco, i és una història que 
agradarà molt als Guardiolencs. S’ha finançat a través d’una subvenció de la Diputació.

Exposa que la pàgina web de Natura Local s’ha actualitzat, hi havia alguns errors i ja s’ha posat  
al dia.

Des de la Diputació també els van donar una subvenció per comprar llibres en català, ara no  
tenen biblioteca i la Llar està tancada, van pensar d’utilitzar-la per comprar llibres en català,  
n’han comprat uns 60, de moment seran a l’ajuntament, es posaran a la web i se’n farà un 
servei de préstec i quan la Llar estigui oberta es portaran a la Llar.

La Sra. Saus demana si s’ha plantejat donar una part de la subvenció a l’escola.

La Sra. Arasa manifesta que des de l’escola no volien la biblioteca que tenien i es van haver de  
treure molts llibres i per això es va optar per això.

La  Sra.  Saus  exposa  que  hi  havia  llibres  molt  antics  i  que  potser  s’hauria  pogut  fer  una 
renovació de llibres.

La Sra. Arasa exposa que s’ha fet una tria de llibres actuals i es publicarà la llista de llibres a la 
web i es fixarà un dia a la setmana per tal que les persones interessades ho puguin recollir.

La Sra. Saus contesta dient que per una altra vegada s’haurien pogut destinar a l’escola o a 
l’escola bressol.

La Sra. Arasa respon dient que si torna a passar es pot fer una tria infantil i parlar amb l’escola.

El Sr. Alcalde respon dient que ho tindran en compte.

El Sr. Sensada informa que en relació a les Festes volen reinventar i mantenir les festes que es  
puguin, van intentar buscar solucions per la festa del bolet i la fira de novembre, van definir un 
programa  d’actes  que  creien  seguir  però  al  prohibir-se,  ho  van  haver  de  tirar  enrere.  Hi  
segueixen treballant i estan mirant opcions de cara a les festes de nadal buscant actes segurs,  
que arribin a tothom, estan parlant amb la comissió de reis buscant opcions per fer la cavalcada  
de forma segura i s’estan plantejat poder fer un tió sense riscos.

La Sra. Campoy demana si pel tema dels reis s’han posat en contacte amb la comissió i n’han 
parlat.

El Sr. Sensada informa que fa unes setmanes que hi estan parlant i que s’han ofert a ajudar-los  
amb el que faci falta, ho estan treballant, intentant reduir el nombre de persones per reduir  
aglomeracions, la idea és que la gent no surti al carrer, volen allargar el recorregut per arribar a 
tots els carrers i que la gent s’ho pugui mirar des de casa.

El Sr. Lara exposa que ell també comparteix la preocupació, s’han reunit amb l’organització en 
diverses ocasions, la idea és reduir la cavalcada amb distàncies i mesures, un rei a cada cotxe 
amb un conductor per cada rei,  i  que la gent que no tingui accés a balcó que pugui sortir;  
aquest  any no hi  haurà parlaments,  ni  entrega de regals  ni  pessebre,  però intentat  que la 
cavalcada sigui més llarga i que arribi a totes les llars. No hi haurà caramels, ni paquets, i s’han  
de reinventar.
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El Sr. Sensada informa que el seu objectiu és minimitzar els grups, allargar el recorregut i que 
arribi a tothom.

Informa també que en relació al comerç estan treballant amb unes ajudes pels comerços del 
poble: una ve del Consell per dinamitzar el comerç local, des de l’Ajuntament s’hi destinaran 
5000 €,  el Consell paga la promoció i disseny, i seran rasques de 10 € , i es podran bescanviar 
amb compres a establiments o restaurants del municipi, l’únic que es demana és que hi hagi  
una compra mínima de 20 €, per fomentar el comerç local.

També s’està treballant amb una línia de subvencions per autònoms i comerços, la idea és que 
es faci a través d’un tràmit fàcil, i directe. Està previst de que surti al gener.

En relació al tema de joventut està disposat a treballar-ho amb ells.

A l’Escola Bressol segueixen funcionant bé, de moment no han tingut cap cas.

La Sra. Saus demana si els convocarà pel Pla de Joventut.

El Sr. Sensada respon dient que sí.

El Sr. Antonio exposa que en relació a la regidoria d’obres, les de l’ADF s’han fet ja els camins  
des de Caballera cap a Terradellas, Plans de Rotllan,  fins a Clarà, Cal Galló i el Pla de l’Arca, 
baixant  a  Brocà,  fins  a  Cal  Companyó;  s’han  posat  121  tones  de grava  per  compactar  el  
terreny. El cost de les obres és de 21.000 € subvencionat per la Diputació. També s’ha fet 
l’asfaltat de la pujada a Sant Llorenç i s’ha reforçat les tanques amb fustes, el cost de les obres 
és de 25.000 € també subvencionat per la Diputació. A l’aparcament de Sant Llorenç s’han 
posat graves, també s’ha reparat la pista del costat del camp de futbol i s’ha pintat i s’han fet  
tasques de  manteniment i conservació de carrers, desinfecció de parcs i s’ha instal·lat també la 
il·luminació de Nadal.

La Sra. Saus, demana si en relació a la pista hi ha algun tipus de garantia, per assegurar que 
duri.

Sr. Antonio exposa que de moment s’ha arreglat provisionalment però estan buscant alguna 
manera d`arreglar-ho més bé, que el problema és la manca de sol i el fort fred que hi ha a la 
zona.

El Sr. Alcalde informa que de moment des de la brigada s’han rejuntat les esquerdes i s’ha  
repintat, però si algun dia es disposa d’una subvenció la idea és recobrir-ho amb algun material  
que la faci més resistent. De moment s’ha arreglat des de l’Ajuntament amb personal propi.

La Sra. Saus demana si la pista de les escoles també es repara amb la brigada.

El Sr. Alcalde respon dient que si que ja fa uns anys ho va fer, i s’hi ha fet la mateixa reparació.

La Sra. Saus exposa que ella creu que també s’hauria de reparar.

El Sr. Lara respon dient que de moment no els hi ha traslladat des de l’Escola la necessitat que  
s’arregli.

La Sra. Saus demana si els explicaran les obres de la plaça.

El Sr. Alcalde respon dient que s’han canviat els tubs de fibrociment i a més també el terra, ja  
s’havia comentat en altres plens. Creu que podrien anar més ràpid, però és laboriós.

La Sra. Saus demana si arribarà fins al final.

El Sr. Alcalde respon dient que si no va errat sí, també hi ha tota la vorera de l’Ajuntament, tot  
va amb Brinco, des de la Joieria i fins a l’altra punta, incloent un trosset avall de carrer.
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Afegeix que han concedit un PUOSC de 80.000 € i amb el mateix sistema es posarà a l’Estació, 
és un material més resistent per la zona, i una altra actuació al cementiri.

La Sra. Saus demana si a la plaça de l’estació tenen  en compte un suport per l’escenari per tal 
que no es foradi el terra i es col·loquin uns punts de suport.

El Sr. Alcalde afegeix que el projecte de la Mina ja està redactat.

La Sra. Secretària afegeix que s’ha aprovat inicialment i estarà a exposició pública 30 dies.

El Sr. Alcalde exposa que s’espera que de cara a la primavera es pugui obrir.

Afegeix que ja es van atorgar les subvencions per entitats, quasi totes les entitats han obtingut 
un mínim de quasi 1000 euros, i està penjada a la web la relació de subvencions concedides.

11.- PRECS I PREGUNTES

La Sra. Campoy demana com està el tema de la fibra.

El  Sr.  Alcalde  contesta  dient  que  des  de  l’Ajuntament  tenien  molt  interès  que  arribés  a 
Guardiola. La Generalitat a través de la C-16 la va fer arribar al municipi i ara hi ha la de la  
Generalitat,  que  és  la  que  es  diu  neutra.  Les  empreses  que  hi  havia  han  eliminat  els 
radioenllaços i  s’han connectat.  Respecte a la implantació de Imagenio,  Movistar,  etc...,  no 
depèn de l’Ajuntament, sinó de les empreses.

La Sra.  Campoy sol·licita  informació  respecte al  tema del  Pla  de Foment del  Turisme,  i  la 
subvenció per acabar l’Estació, i si amb la subvenció hi entrava la porta d’accés.

El Sr. Alcalde respon dient que era del Pla de l’any passat, i la subvenció ho comprenia tot, però 
com que hi havia gent que hi estava en contra es va ajornar, però està previst que s’executi la  
part que falta que és allargar la finestra per poder-hi accedir des del carrer Comerç.

La Sra. Saus demana si amb el projecte de l’estació tenen controlat que dona a un passadís i si  
la porta serà corredora. 

El Sr. Alcalde proposa que puguin veure-ho amb l’arquitecte.

La Sra. Saus respon dient que en el moment que ho van veure no estava previst com havia de 
ser la porta ni la planta. Demana també informació respecte al tema de la fibra òptica, agraeix  
l’aclariment i explicació que ha fet, i exposa que hi ha persones que tenen contractada la fibra  
òptica però en realitat no la tenen; ella creia que era una cosa generalitzada per tothom però  
ara ha vist que no, i que no tenen accés a tots els serveis.

El Sr. Alcalde contestat dient que hi ha fibra òptica però no els serveis que s’ofereixen a través  
de la fibra òptica. 

El Sr. Alcalde desitja bon nadal a tothom i espera que de cara a l’any que ve, les coses vagin  
millor, i que disfrutin amb molta prudència de la seva gent.

Afegeix que estan molt preocupats pel tema econòmic, venen temps molt dolents i recuperar 
els nivells que hi havia abans de la pandèmia costarà, però tots remaran per ajudar a recuperar  
la salut econòmica que s’ha perdut.

I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.46 h, de tot el qual  
s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe. 
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	Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat dels assistents, amb 4 vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola, acorda:
	4.- ACORD D’APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL SERVEI CATALÀ DE TRÀNSIT I L'AJUNTAMENT DE GUARDIOLA DE BERGUEDÀSOBRE L'ASSUMPCIÓ DE LES FACULTATS DE DENÚNCIA I SANCIÓ PER INFRACCIONS A NORMES DE CIRCULACIÓ EN VIES URBANES
	“CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL SERVEI CATALÀ DE TRÀNSIT I L'AJUNTAMENT DE GUARDIOLA DE BERGUEDÀ SOBRE L'ASSUMPCIÓ DE LES FACULTATS DE DENÚNCIA I SANCIÓ PER INFRACCIONS A NORMES DE CIRCULACIÓ EN VIES URBANES
	REUNITS
	ACTUEN
	EXPOSEN
	Objecte
	Potestat sancionadora
	Continguts de la col·laboració
	Comissió de seguiment, vigilància i control
	Vigència i extinció
	Publicitat del Conveni
	Interpretació i jurisdicció
	5.- ACORD APROVANT LA PRÒRROGA DEL PLA LOCAL DE JOVENTUT 2017-2020 DEGUARDIOLA DE BERGUEDÀ
	El Ple de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, en sessió de data 19 de setembre de 2017,va aprovar el Pla Local de Joventut 2017-2020 de Guardiola de Berguedà, elaborat conjuntament entre la Diputació de Barcelona, el Servei de Jovent del Consell Comarcal del Berguedà i la regidoria de joventut de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, amb la finalitat d’analitzar i conèixer la realitat juvenil a Guardiola de Berguedà per poder dissenyar i desenvolupar un conjunt de mesures, recursos i criteris adreçats als joves d’una manera global i integral.
	Des del Consell Comarcal del Berguedà, ens han comunicat que la Direcció General de Joventut de la Generalitat ha avisat que els municipis que finalitzen el seu Pla Local de Joventut aquest desembre de 2020, cal que prorroguin el Pla fins que disposin del nou Pla aprovat.
	Tot i que es del Consell Comarcal i aquest Ajuntament ja estem treballant en el nou Pla Local de Joventut 2021-2024, nou document no s’aprovarà fins a principis del 2021. Tenint en compte que és possible que abans surti el Contracte Programa i que necessitem tenir un Pla Local vigent, considerem convenient aprovar la pròrroga del Pla 2017-2020.
	Es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS:
	Primer.- Aprovar la pròrroga del Pla Local de Joventut 2017-2020 de Guardiola de Berguedà fins que no es disposi del nou Pla Local de Joventut.
	Segon.- Trametre el present acord, juntament amb el Pla Local a la Secretaria de Joventut del Departament de Joventut de la Generalitat de Catalunya i al Consell Comarcal del Berguedà.
	Tercer.- Facultar al Sr. Alcalde per la signatura i formalització del present acord.
	I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.46 h, de tot el qual s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe.

		esPublico Gestiona - Ajuntament de Guardiola de Berguedà
	2021-03-16T21:29:45+0100
	Guardiola de Berguedà
	JOSEP LARA TRISTANTE - 39347037V (FIRMA)
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Guardiola de Berguedà
	2021-03-17T09:21:54+0100
	Guardiola de Berguedà
	ELIZABETH BENITEZ VILAJUANA - 34748727M (FIRMA)
	Ho accepto




